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Sitno, 28 czerwca 2016 r. 

ST.0002.VII.24.2016 

 

Protokół Nr XXIV/2016 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 28 czerwca 2016 roku 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów; 

 w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa 

oraz określenia i wyznaczenie inkasentów oraz określenia wynagrodzenia za inkaso; 

 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2015 r.; 

 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok 

 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok; 

 w sprawie zmiany  wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Lustracja terenu gminy Sitno dotycząca potrzeb remontowych i inwestycyjnych. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Chmiel Teresa 

4. Gąsior Tomasz 

5. Klikicki Krzysztof 

6. Kozak Leszek 

7. Łazorczyk Tomasz 

8. Mazurek Janusz 

9. Ryszczuk Jan 

10. Szawarski Ryszard 

11. Tokarz Kazimierz 

12. Torba Janusz 

13. Wydmański Władysław 

14. Polski Robert 

15. Sokołowski Dariusz 
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Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXIV Sesji Rady Gminy.  

Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, Skarbnik 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, Panią Danutę Wrotniak, 

radnych oraz gości. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Pan Paweł Kieryczuk - kierownik ODRu w Sitnie 

poprosił  

o zabranie głosu. 

Pan Paweł Kieryczuk w imieniu Dyrekcji w Końskowoli i w imieniu własnym zaprosił 

Pana Wójta, Radnych na XXX jubileuszową wystawę, która odbędzie się 8-10 lipca 2016 r.  

w Sitnie. Następnie podziękował za wysłuchanie. 

Pan Przewodniczący przypomniał, że na dzisiejszą sesję zaplanowana jest lustracja terenu.  

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 18
30

. wraz z lustracją terenu gminy 

Sitno. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 14 radnych, wobec czego 

zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poinformował, że gmina Sitno zdobyła I miejsce w Powiatowych Igrzyskach 

LZS  

(II miejsce zajęła gmina Zamość).  

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś uwagi, jeśli chodzi o porządek obrad. 

Pan Wójt poprosił radnych o dodanie uchwały nr XXIV/137/2016 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. Po chwili w skrócie ją omówił. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. Następnie 

poddał go pod głosowanie.  

Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad jednomyślnie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Tomasz Biłant, Jan Ryszczuk i Władysław Wydmański.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy Pan Tomasz wyraża zgodę. 

Pan Tomasz Biłant nie zgodził się. 

Pan Jan Ryszczuk także nie wyraził zgody. 

Pan Władysław Wydmański wyraził zgodę. 

Pan Przewodniczący zaproponował innych kandydatów Pana Tomasza Łazorczyka i Pana 

Ryszarda Szawarskiego. 
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Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu 

przez radnych 11 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został dostarczony tydzień wcześniej 

razem  

z projektami uchwał na sesję. Zaznaczył także, że do protokołu nie wpłynęły żadne uwagi. 

 

Pan Przewodniczący kontynuując sesję zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące protokołu, 

następnie poddał go pod głosowanie. 

Protokół z sesji Rady Gminy o numerze XXIII/2016 został przyjęty przez radnych  

15 głosami za, wstrzymało się - 0, przeciw - 0. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Pana Tomasza Łazorczyka o odczytanie 

projektów uchwał. 

Pan Tomasz Łazorczyk odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XXIV/131/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów 

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Radczyni wprowadziła zmiany w powyższym 

projekcie uchwały. Następnie poprosił Pana Wójta o omówienie. 

Pan Wójt zabrał głos, oznajmił, że jest to jedna z uchwał terminowych. Czas, jaki jest na 

ich podjęcie to 1,5 roku. Dodał, że uchwała była zaopiniowana przez sanepid. Poinformował, 

że  Pani Mecenas wniosła do w/w uchwały poprawki.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy występują jakieś uwagi dotyczące uchwały. 

Pan Robert Polski dotarł na sesję (na sali obrad jest 15 radnych). 

Pan Janusz Torba odniósł się do paragrafu 4, punktu 3 - opakowania po środkach 

chemicznych. Zapytał, czy w związku z powyższym będą wydawane jakieś stosowne 

zaświadczenia dotyczące utylizacji. 

Pan Leszek Kozak zaznaczył, że opakowania po środkach chemicznych oddaje się do 

sklepu.  

Pan Wójt wspomniał o wyznaczonych pojemnikach na odpady i porządku na placu GS 

(opony). Kolejno poruszył temat odpadów komunalnych. Dodał, że Pani Skarbnik zrobiła 

bilans, który wyszedł ujemny. Zaznaczył, że opłaty, które są najniższe w rejonie nie 
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wystarczają na pokrycie kosztów. Poinformował, że przez to będą występować problemy przy 

pracach nad następnym budżetem na 2017 r. Zakomunikował, że ludzie nie segregują 

odpadów. Co więcej zaznaczył, że z powyższą uchwałą muszą zostać zapoznani również 

sołtysi.  

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

 

 

 

2. Uchwała Nr XXIV/132/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa 

oraz określenia i wyznaczenie inkasentów oraz określenia wynagrodzenia za inkaso 

Pan Przewodniczący zapytał czy występują jakieś uwagi dotyczące powyższej uchwały. 

Brak pytań ze strony Radnych. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XXIV/133/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2015 r. 

Pan Przewodniczący poinformował, że końcem marca 2016 r. Radni otrzymali zarządzenie 

Wójta  

nr 16/2016 z dnia 29 marca br. z załącznikami stanowiącymi sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy za rok 2015 i informacji o stanie mienia oraz przekazywania sprawozdań. 

Następnie zapytał, czy Komisja Rewizyjna zapoznała się ze sprawozdaniem i je analizowała.  

Pan Ryszard Szawarski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że komisja 

zapoznała się ze sprawozdaniem. 

Pan Przewodniczący Rady - Krzysztof Klikicki zapytał radnych, czy mają jakieś uwagi, 

pytania dotyczące powyższego sprawozdania. 

Radni nie mieli żadnych uwag. 

Po chwili Pan Wójt zabrał głos i zakomunikował, że radni zapoznali się z następującymi 

dokumentami: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 r.;  

- sprawozdaniem finansowym za 2015 r.; 
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- opinią regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu z budżetu - Uchwała Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 21 kwietnia 2016 roku, 

która dotyczy pozytywnie zaopiniowanego rocznego sprawozdania Wójta Gminy Sitno  

z wykonania budżetu gminy za rok 2015 (znak RIO-Z-I-0034/36/2016); 

- informacją o stanie mienia jst; 

- stanowiskiem komisji rewizyjnej; 

- opinią regionalnej izby obrachunkowej o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium - Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie  

z dnia 2 czerwca 2016 roku w sprawie zaopiniowania wniosku komisji rewizyjnej  

(znak RIO-Z-I-0035/36/2016); 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że wszyscy radni otrzymali w/w uchwałę RIO  

z dokumentami na sesję. 

Pan Wójt wtrącił, że jeżeli występują jakieś wątpliwości to prosi o pytania. Dodał, że 

wszyscy przez cały rok uczestniczyli w budowie tego budżetu. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana Ryszarda Szawarskiego o ponowne 

przedstawienie istotnych dokumentów dotyczących absolutorium. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Szawarski odczytał protokół  

z Posiedzenia Komisji z dnia 23 maja br. oraz Uchwałę Komisji Rewizyjnej nr 1/2016 Rady 

Gminy Sitno z dnia 23 maja 2016 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Sitno za 2015 rok. Przedstawił, także pozytywną Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 2 czerwca 2016 roku w sprawie 

zaopiniowania wniosku komisji rewizyjnej (znak RIO-Z-I-0035/36/2016).  

Ponadto Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego za 2015 rok oraz ze sprawozdaniem finansowym za 2015 rok, jak 

również z informacją o stanie mienia jst. W/w sprawozdania były także analizowane  

i omawiane na posiedzeniach Komisji. 

Pan Tomasz Biłant zadał dwa pytania Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Panu 

Ryszardowi Szawarskiemu:, „ Dlaczego nikt z naszego klubu nie został zaproszony na to 

posiedzenie? Drugie pytanie jest takie: odnośnie działu 851 do Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, czy Pan zasiada w Komisji Alkoholowej, czy Pan pobiera z tego tytułu 

wynagrodzenia?” 

Pan Ryszard Szawarski odniósł się do pierwszego pytania i zaznaczył, że nie było takiej 

potrzeby. Dodał, że Komisja Rewizyjna została wybrana większością głosów radnych  

w składzie 3-os, gdzie sam jest Przewodniczącym, członkami są Pan Leszek Kozak i Pan 

Mazurek Janusz. Wtrącił, że zostały zaproszone osoby niezbędne do podejmowania pewnych 

decyzji, tymi osobami są Pan Wójt, Pani Skarbnik, Pan Przewodniczący Rady Gminy. Dodał, 

że zaciągnął opinii poprzednich rad, które miały miejsce i Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, zaznaczył, że nie musieli oni zapraszać poszczególnych członków klubu radnych. 

Następnie odpowiedział na drugie pytanie i przyznał, że jest członkiem komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych w Urzędzie Gminy Sitno, gdzie został powołany do 

tego decyzją Wójta Gminy. 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos: „Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, jak 

wiecie nasz klub zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym miał prawo mieć swojego 

przedstawiciela w Komisji Rewizyjnej, w związku z tym, że zrezygnowaliśmy z tego, 

powinna jedna osoba z naszego klubu być zaproszona na takie posiedzenie, gdyż w mojej 

ocenie działanie Komisji Rewizyjnej nie jest do końca wiarygodne. Kolejna sprawa tego typu, 

Panie Przewodniczący Szawarski, jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan jest 

odpowiedzialny za kontrolę wszystkich działów w gminie, między innymi też tego działu  
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851 programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii. Pobiera Pan z tego tytułu 

wynagrodzenie zgodnie z zasadami etycznymi, bo jeszcze nie znam podstawy prawnej, nie 

powinien Pan w tej Komisji zasiadać. Kolejna sprawa środki wynagrodzenia i pochodne 

21 775 zł powinny być wydane na potrzeby dzieci i młodzieży z terenu gminy Sitno, nie 

zostały wydane w ten sposób.” 

Pan Ryszard Szawarski odpowiedział Panu Tomaszowi Biłantowi, że odnośnie etyki, jako 

były funkcjonariusz policji stał na straży prawa. Dodał, że etykę ma wyuczoną. Podkreślił, że 

Pan Radny Biłant nie powinien go oceniać „raz, że nie, a dwa, bo naprawdę nie”, oznajmił, że 

zanim kogokolwiek podda ocenie, niech najpierw sam siebie oceni. Nadmienił, że został 

powołany, jako członek Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, przeszedł 

stosowne szkolenie, ma stosowne uprawnienia i z racji tego, że ponad 20 lat wykonywał prace 

w charakterze dzielnicowego, na bieżąco miał kontakt z demoralizacją, problemem 

nadużywania alkoholu, rozkładem pożycia rodzinnego, więc uważa, że decyzja jeszcze 

poprzedniego Wójta Kajetana Protasa o powołaniu go na tego członka i podtrzymaniu tej 

samej decyzji przez obecnego, uważa, że nie była błędem. Zaznaczył, że ustąpi tylko wtedy, 

kiedy go Pan Wójt odwoła. Poinformował, że Pan Tomasz Biłant nie jest w stanie go 

odwołać, ponieważ poczuł się urażony, że nikt z członków z klubu nie został członkiem 

komisji rewizyjnej i ten temat był analizowany przez kilka posiedzeń. Pan Ryszard Szawarski 

stwierdził, że były także posiedzenia innych komisji budżetowych i także nikt z jego 

członków nie został na niezaproszony. Następnie zaznaczył, że jeśli chodzi o kontrolę, to 

Komisja Rewizyjna ma prawo kontrolować różne działy, wydziały w gminie. Dodał, że tylko 

w niektórych sytuacjach, gdy uzasadnione jest podejrzenie stronnictwa, a powołana zostałaby 

komisja rozwiazywania problemów alkoholowych i występowałoby podejrzenie tego 

stronnictwa zagwarantował, że zachowałby się etycznie i nie brałby w tym udziału, jako 

przewodniczący, tylko zgłosiłby to na radzie, żeby kogoś wydelegować. Zaznaczył, że gdyby 

doszło do takiej kontroli to na pewno nie podjąłby żadnych czynności kontrolnych 

dotyczących komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, gdyż jest członkiem. 

Pan Władysław Wydmański poinformował, że Komisja Budżetowa rok 2015 może 

zaakceptować, dlatego, że kredyt nie wzrósł. Dodał także, że pewne rzeczy mogłyby być 

inaczej realizowane, niż były realizowane. Najistotniejsze dla komisji jest to, że gmina 

bardziej się nie zadłużyła.  

Pan Ryszard Szawarski zapytał Pana Tomasza Biłanta, czy jego wypowiedz była 

wyczerpująca. 

Pan Tomasz Biłant odpowiedział, że tak. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące uchwały i sprawozdań.  

Pan Przewodniczący powtórzył jeszcze raz, jakie dokumenty zostały przekazane radnym, 

dodał, że wcześniej komisja także je analizowała. Zapytał, czy są jakieś zapytania do Pani 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w skład sprawozdania finansowego wchodzi bilans  

z wykonania budżetu, bilans jednostki - zbiorczy z jednostek, zestawienie zmian funduszu 

jednostki, rachunek zysków i strat, oddzielnie był zrobiony bilans z instytucji kultury, który 

nie wchodzi do naszego bilansu - do końca czerwca robi się bilans konsolidowany i w/w 

bilans instytucji kultury dołącza się do naszego bilansu. 

 

Po zakończonej dyskusji w sprawie wykonania budżetu za rok 2015, Przewodniczący 

Rady poddał pod głosowanie omówioną Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 1. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
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4. Uchwała Nr XXIV/134/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu za 2015 

rok. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że powyżej zostały poruszone najistotniejsze kwestie. Ponownie 

powtórzył, z jakimi dokumentami radni się zapoznali. Zapytał radnych, czy jeszcze ktoś w tej 

sprawie chciałby zabrać głos. 

Pan Władysław Wydmański odniósł się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego. Poinformował, 

że odnośnie spraw finansowych nie ma żadnych zastrzeżeń, natomiast chciałby przedstawić ocenę 

działalności Pana Wójta za rok 2015 i część roku 2016. Następnie odczytał: „ Na terenie Jarosławca 

Dolnego: 

a) niewykonany projekt na budowę dróg osiedlowych; 

b) niewykonany projekt na dodatkowe oświetlenie na osiedlu; 

c) późno rozpoczęte i wstrzymane prace związane z budową boiska sportowego do piłki 

nożnej; 

d) niewykonanie 2 lamp oświetleniowych na ulicy osiedlowej pierwszej w prawo jadąc od 

drogi krajowej 74; 

e) niewykonane oświetlenia na odcinku bloki mieszkalne – osiedle; 

f) niezadawalająca poprawa stanu drogi łączącej bloki mieszkalne z osiedlem; 

g) Na plus należy zaliczyć jedynie wykonanie wiat przystankowych oraz prace związane  

z poprawą stanu dróg osiedlowych i utrzymaniem wodociągów i kanalizacji. 

Na terenie gminy Sitno: 

Przekształcenie Szkoły Podstawowej w Sitnie w Szkołę Stowarzyszeniową przy zdecydowanym 

sprzeciwie rodziców, związków zawodowych i co najistotniejsze niezgodności z prawem,  

co zakończyło się unieważnieniem uchwały podjętej w tej sprawie przez Radę Gminy Sitno.  

Cały precedens trwał od stycznia do lipca 2015 roku i na tyle angażował Pana Wójta, że inne sprawy 

schodziły na bok. W roku 2016 począwszy od miesiąca luty na terenie Jarosławca Dolnego 

wykonano altankę, poprawiono stan dróg osiedlowych, wykonano asfalt na odcinku łączącym bloki 

mieszkalne z osiedlem oraz przy wyjeździe z osiedla na drogę krajową 74, zakończono budowę 

boiska sportowego. W budżecie na rok 2016 zaplanowano prace związane z postawieniem 2 lamp 

oświetleniowych na ulicy osiedlowej (ulica pierwsza w prawo jadąc od drogi krajowej 74) oraz  

1 lampy oświetleniowej na odcinku bloki mieszkalne - osiedle, zakończenie projektów na budowę 

dróg osiedlowych i na dodatkowe oświetlenie na osiedlu. Ponadto Pan Wójt zakomunikował podczas 

sesji w dniu 30 grudnia 2015 roku, że napisze stosowne oświadczenie i w treści zawrze, że nie będą 

pobierane i nie będzie już w przyszłości opłat adiacenckich od mieszkańców Jarosławca Dolnego  

( nie zostało to jeszcze doprowadzone do końca, brak oficjalnego pisma, uchwały rady). Biorąc pod 

uwagę rok 2015 mam bardzo wiele zastrzeżeń i źle oceniam pracę Pana Wójta, co skłania mnie do 

głosowania na NIE, ale mając na uwadze podjęte przez Pana Wójta działania w roku 2016, które 

pozwalają pozytywnie myśleć o przyszłości postanowiłem wstrzymać się od głosu. 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos: „ Panie Wójcie bardzo chciałbym zagłosować za udzieleniem 

Panu absolutorium, ale nie mogę. Podjął Pan wiele decyzji niekorzystnych dla mieszkańców gminy 

Sitno, między innymi podjął Pan nieudaną próbę likwidacji Szkoły w Sitnie - Szkoły Podstawowej. 

Środki z programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii nie zostały wykorzystane zgodnie  
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z ich przeznaczeniem, o tej kwocie, co mówiłem wcześniej 21 775 zł te środki powinny trafić na 

potrzeby dzieci i młodzieży z terenu gminy Sitno – nie trafiły. Brak odpowiedzi na zapytania 

dotyczące wydatków publicznych, o które prosiłem w roku ubiegłym. Jak wiecie Państwo Stabrów 

jest drugą, co do wielkości miejscowością, jeżeli chodzi o wpływy do budżetu gminy Sitno. Wnioski 

mieszkańców Stabrowa pozostają bez echa. Obietnice, które przedwyborcze Pana Wójta, jak się 

okazuje to są puste słowa. Cieszy mnie, jako Radnego Gminnego, że Pan przeprowadza inwestycje 

w innych miejscowościach, natomiast w Stabrowie żadnych ruchów w tym kierunku nie widać. 

Jeżeli chodzi o Stabrów mamy rozpoczętą budowę chodnika w kierunku Jarosławiec- Sitno. 

Mieszkańcy Stabrowa przeznaczyli część pieniędzy na ten chodnik ze swojego funduszu sołeckiego, 

prace miały być kontynuowane, zostały zatrzymane, chodnik jest ucięty. Dalszych prac nie widać. 

Kolejna rzecz, która się ciągnie od ubiegłego roku, zasypuje Pan dziury w asfalcie kamieniami, te 

kamienie są rozrzucone po całej jezdni, leżą na jezdni, nie leżą w tych dziurach, to zagraża 

bezpieczeństwu mieszkańców, bezpieczeństwu uczestników ruchu drogowego. Kilka miesięcy temu 

zgłaszałem tą sprawę, dalej te kamienie zalegają na asfalcie, nie zostały usunięte. Kolejna rzecz 

naprawa dróg asfaltowych w Stabrowie, są drogi, które są nie przejezdne, są to drogi nie wiadomo 

czy gruntowe czy betonowe jest jedna wielka dziura, nie da się tamtędy przejechać, nie ma żadnej 

inicjatywy ze strony Pana Wójta, żeby położyć nową nawierzchnię. Jest projekt rozbudowy świetlicy 

w Stabrowie, jak wiemy nasza miejscowość jest jedyną miejscowością, która nie posiada garażu dla 

OSP. Na chwilę obecną od 2 lat trzymamy sprzęt po okolicznych stodołach. Ostatnio dostaliśmy 

wypowiedzenie, do sierpnia musimy się usunąć z jednej ze stodół, nie wiem gdzie będziemy ten 

sprzęt trzymać, ludzie mają swoje potrzeby, mają swoje remonty to źle wygląda jest to działanie 

niegospodarskie i po prostu wnioski są składane do Pana Wójta świadomości jakoś te wnioski nie 

dochodzą. W sumie tyle, jest jeszcze więcej takich spraw, ale te sprawy to są mniejszej wagi, ja będę 

na nie jednak.” 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi. 

Pan Wójt chciałby odnieść się do wypowiedzi Pana Tomasza Biłanta zaznaczył, że to wszystko, 

co pisze jest „blefem”. Wtrącił, że co może ocenić w 2016 r. jak jest na chwilę obecną czerwiec. 

Umowa została podpisana z Zarządem Dróg na 170 m chodnika w kierunku Stabrowa. Odniósł się 

także do wypowiedzi Pana Władysława Wydmańskiego. Zaznaczył, że jest opozycja i jest ona 

potrzebna. Dodał, że w 2015 r. nie mógł stworzyć sztucznego deszczu i nawodnić boiska dot. suszy. 

Poprosił, żeby z takich rzeczy nie rozliczać Wójta. Omówił pokrótce, jakie problemy występują  

i jakie bariery muszą zostać pokonane, żeby wszystko zostało zrealizowane. Odniósł się do budowy 

dróg na osiedlu i oświetlenia, oraz boiska, na którym można już rozgrywać mecze. Zaznaczył, że Pan 

Czesław cały czas w powyższych tematach interweniuje. Nadmienił, również, że w tym roku zostało 

już bardzo dużo zrobione. Poinformował, że jest opcja łatania dziur drogowych gorącym asfaletem 

we własnym zakresie. Wtrącił ponownie, że jest dopiero czerwiec. Zaznaczył, że jedynie kontrola  

z zewnątrz mogłaby wyjaśnić radnym, jaka jest rzeczywistość. Zabrał głos w tematach takich jak 

szkoły, projekty, kanalizacja, sanitacja i oświata. Zaznaczył, że radni mają odpowiedzialność 

polityczną, a Wójt ma odpowiedzialność „za każdy grosz”- wykonanie powierza się Wójtowi. Dodał, 

że przez takie zachowanie powinno się mniej robić. Odniósł się także do tematu kamery, którą Pan 

Tomasz Biłant nagrywa sesję celem popisania się. Poinformował, że jako jedyny twierdzi, że 

sprawozdanie jest złe. Zapytał Pana Tomasza Biłanta, dlaczego 10 razy przy zmianach budżetu 

głosował na tak, a dzisiaj głosuje przeciwnie. Poinformował obecnych, że jest to celowe, bo Pan 

Tomasz Biłant chce się popisać.  Wspomniał także o Sądzie Administracyjnym - dotyczy pism 
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złożonych przez Pana Tomasza Biłanta celem uzyskania informacji. Wyjaśnił, że niemożliwe jest 

odpowiedzieć szczegółowo na 4 pisma w przeciągu 15 dni. Jeżeli to nie wystarczy, to spotka się  

z Panem Tomaszem w NSA. Dla przykładu porównał inne gminy. Pan Wójt zaznaczył, że nie ma 

sobie nic do zarzucenia odnośnie zaangażowania pracy i poświęcenia. Pokrótce odniósł się także do 

innych ważnych spraw. Poinformował obecnych, że w sesji objazdowej prawdopodobnie nie będzie 

uczestniczyć. 

Pan Janusz Torba zaznaczył, że „ jak głowy nie będzie, to nogi też nie pójdą” 

Pan Wójt odpowiedział, że zna problemy gminy bardzo dobrze. Jest mu bardzo przykro, że są 

takie niesprawiedliwe opinie. 

Pan Władysław Wydmański chciałby odnieść się do słów Pana Wójta, zaznaczył, że nie oskarża 

tylko ocenia. Ocena była za rok 2015 i wstawka za rok 2016. Docenia to, co Wójt zrobił w roku 

2016. Absolutorium jest po to, żeby właśnie sobie takie rzeczy wyjaśnić i tutaj zaznaczył, że nie 

próbuje Pana Wójta w jakiś sposób zdenerwować, tylko przedstawić fakty. Wtrącił, że boisko było 

realizowane przez 4 lata, dzięki Wójtowi zostało to boisko zakończone. Nadmienił, że mogło być 

zrealizowane wcześniej, bo były ku temu możliwości. Projekty dróg osiedlowych także powstają 

bardzo długo. Zakomunikował, że sam zaczął w powyższy temat angażować się już na początku 

ubiegłego roku. Dodał, że dzwonił do osoby, która się tym zajmuje, lecz dostał odpowiedź, żeby się 

nie narzucać. Na tamtą chwilę temat zostawił w spokoju. Minął rok, problem występuje nadal. Pan 

Czesław także nie może nic zrobić. Oznajmił, że ten człowiek jest niereformowalny (dot. osoby od 

projektów). 

Pan Wójt odniósł się do projektu zaznaczył, że człowiek, który wykonuje projekty (za 10 000 zł) 

był poważnie chory. Oznajmił, że nie mógł odebrać mu tego zlecenia. Na chwilę obecną jego stan 

zdrowia się poprawił i zaznaczył, że projekt wykona najprawdopodobniej w lipcu, podobnie  

z projektem na energetykę. 

Pan Leszek Kozak odnosząc się do wypowiedzi Pana Biłanta oznajmił, że szkoła nie miała być 

zlikwidowana tylko przekształcona. 

Pan Wójt zabrał głos zakomunikował, że gdyby powyższy temat oświaty nie został poruszony  

w ubiegłym roku, to na tą chwilę, byłby jeszcze większy deficyt niż jest. Zaznaczył, że szkołę chcieli 

przekształcić, nie zlikwidować. Wspomniał także o oddziałach przedszkolnych w Jarosławcu  

i radnych, którzy byli przeciwni tym oddziałom. 

Pan Władysław Wydmański odnośnie powyższego tematu wtrącił, że uchwała była połączona. 

Pan Wójt poinformował, że nic nie zostało połączone. Odniósł się także do tematu ODRu, 

Przedszkola w Sitnie, kanalizacji i sanitacji (we wrześniu musi zostać złożony projekt). 

Pan Robert Polski podziękował, że procedura ruszy już we wrześniu. 

Kolejno Pan Wójt poruszył temat dróg i dziur drogowych (nikt nie chce przyjąć tak małego 

zlecenia). Sami będą je łatać. Nadmienił również, że w Kornelówce, w Bożym Darze i Jarosławcu 

zostało położone bardzo dużo asfaltu. Dalej kontynuował kwestię dróg: Sitno – 14 pkt – lista 

rezerwowa, Jarosławiec – 12 pkt - prawdopodobnie będzie realizowany we własnym zakresie. Pan 

Wójt poinformował wszystkich, że na czas głosowania w sprawie udzielenia absolutorium opuści 

salę obrad. 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos: „Dziękuję Panie Przewodniczący za udzielenie głosu, ja tylko 

chciałem powiedzieć, że ta decyzja o nieudzieleniu absolutorium, to nie jest tylko moja decyzja, ja 

prywatnie Pana Wójta bardzo lubię, zresztą na zawodach strażackich Pan Wójt nam dopingował, był 

z nami, także tutaj to, jeżeli chodzi o wydatki publiczne nie ma sentymentów, to są pieniądze 
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publiczne, mieszkańcy tego ode mnie oczekują, takie pytania zadają, ja muszę tak postępować, jak 

postępują mieszkańcy, decyzja straży, decyzja dziewczyn z KGW, decyzja mieszkańców w sprawie 

dróg Kolonia Górna w Stabrowie, dróg Podleśna, to są decyzje mieszkańców Panie Wójcie i ja 

reprezentuje ich interesy, dziękuję bardzo.”   

Pan Wójt odniósł się także do Komisji Alkoholowej i do kwoty 21 000 zł. Zaznaczył, że z tej 

kwoty 9 000 zł wziął Pan Tomasz Biłant sam, w tym na pływanie dla własnego syna. 

Zakomunikował, że takie działanie powinno być zgłoszone do prokuratora i prawdopodobnie to 

zgłosi. Wtrącił, że jeżeli chce pracować w komisji alkoholowej to go powoła i będzie pracować- za 

darmo. Wspomniał także o badaniach gruntów i o innych kwestiach.   

Pan Tomasz Biłant odniósł się do wypowiedzi: „ Panie Wójcie, skoro tak Pan sprawę stawia, to 

mam takie pytanie. Ile jest subwencja na jedno dziecko do szkoły i czy mój syn jest mieszkańcem tej 

gminy, skoro pojawiła się inicjatywa od dyrektorów. Dyrektorzy zbierali listy, listy zostały zebrane, 

przedstawione na sesji. Radni mogli nie zagłosować tego. Wniosek przeszedł radni zagłosowali. 

Niech Pan mówi do końca prawdę. Proszę powiedzieć, jaka jest subwencja na dziecko, która wpływa 

do gminy. Proszę powiedzieć wysokość roczna subwencji. Czy mój syn ma prawo jeździć na basen, 

jeżeli jest taki program, czy nie?” 

Pan Wójt odpowiedział Panu Tomaszowi Biłantowi: „ Pan mówił o szacunku, moralności, który 

kierował Pan do Pana Szawarskiego, dlatego to podniosłem, trzeba zacząć od siebie. Nic by się nie 

stało, jakby Pana syn uczestniczył w drugim pływaniu, a nie w tym akurat.” Dlatego też wtrącił, że to 

jest temat do dyskusji. W odpowiedzi chciałby się dowiedzieć, gdzie wziął delegację do Lublina  

- a pojechał służbowym samochodem. Wtrącił, że delegacji prawie w ogóle nie bierze, nawet jak ma 

sprawy do załatwienia w Zamościu. 

Pan Tomasz Biłant ponownie zapytał Pana Wójta, jaka jest wysokość roczna subwencji na 

dziecko. 

Pan Wójt zapytał:, „Jakie to ma znaczenie?” 

Pan Tomasz Biłant: „Ma bardzo duże.” 

Pan Wójt poinformował, że subwencja jest za nauczanie dla nauczycieli, a nie na pływanie. 

Pan Tomasz Biłant poprosił o odpowiedź.   

Pan Wójt zaznaczył, że subwencja jest ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi i z tego tytułu 

zostały zakupione koszulki dla 170 uczestników, którzy uczestniczyli w imprezie sportowej. Dodał, 

że to było istotniejsze, niż pływanie dla kilku osób. Osoby te prawdopodobnie już wcześniej nauczyli 

się pływać. Zaznaczył, że godzina pływania kosztowała 9,50 zł, a normalnie kosztuje 6 zł. 

Poinformował, że przed głosowaniem nad absolutorium wyjdzie na chwilę, ponieważ nie chce 

nikogo stresować. 

Pan Leszek Kozak dodał, że Wójt musi być. 

Pan Wójt wyszedł. 

Po przeprowadzonej dyskusji nad udzieleniem absolutorium Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 11 

radnych, wstrzymało się – 3, przeciw – 1. 

5. Uchwała Nr XXIV/135/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
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Pan Wójt wrócił. 

Pani Skarbnik poinformowała, że: 

Dochody: zwiększa się dochody od osób prawnych. Wpływy z podatków i darowizn- te, które 

przekazuje Urząd Skarbowy od kwoty 2 126 zł. Zwiększa się o kwotę 958 zł koszty upomnień, które 

są wysyłane do podatników zalegających z wpłatami. W dziale 801 oświata i wychowanie  

w szkołach podstawowych, zwiększa się o kwotę 1 920 zł –dot. wynajmu pomieszczeń w Szkole 

Podstawowej w Sitnie i 900 zł to darowizny na festyny w Jarosławcu w Szkole Podstawowej.  

W Gimnazjach zwiększa się o kwotę 1800 zł - wynajem pomieszczeń. Wpływy na festyn  

w Jarosławcu i na spotkania teatralne w Sitnie o kwotę 3700 zł. W Gimnazjum o kwotę 910 zł – 

wpływ z firmy ubezpieczeniowej. Gimnazjum w Sitnie dostało 3200 zł na zakup książek do 

bibliotek, nie są one podręcznikami. Wydatki: zwiększa się odsetki bankowe o kwotę 72 381,21 zł. 

W dziale 801 oświata i wychowanie zmniejsza się dotacje dla szkół stowarzyszeniowych o kwotę 

13 000 zł. W paragrafie 4210 zakup materiału i wyposażenia zwiększa się o kwotę 5 504 zł (część  

z darowizn) i 4700 zł -szkolenia (brakuje na szkolenia dla pracowników oświatowych).  

W przedszkolach zmniejszamy dotację o kwotę 87 305,78 zł. W Gimnazjach z darowizn  

i z wynajmu sal zwiększa się na zakupy materiałów o kwotę 6 410 zł, na zakup książek - 3 200 zł i na 

szkolenia w Gimnazjum - 200 zł. Zwiększa się o kwotę 23 652 zł dla dzieci z orzeczoną 

niepełnosprawnością, które są w przedszkolach i dla dzieci, które są także w szkołach z orzeczoną 

niepełnosprawnością o kwotę 11 272, 57 zł. W dziale edukacyjna opieka wychowawcza zwiększa się 

na stypendia socjalne - 13 000 zł z własnych środków (do kwoty, którą przeznacza Urząd 

Wojewódzki musi zostać dołożone 20% własnych środków). Rezerwa na muzeum w Cześnikach – 

zmniejsza się o kwotę 20 000 zł. W sumie 15 514 zł jest po wydatkach i 15 514 zł po dochodach. 

Dodała, że inne rzeczy przenoszone w wydatkach z paragrafu na paragraf nie powodują zwiększenia 

wydatków. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

6. Uchwała Nr XXIV/136/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższa uchwała jest konsekwencją poprzedniej 

uchwały. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

7. Uchwała Nr XXIV/137/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 28 czerwca 2016 r. 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania. 

Pan Wójt w skrócie omówił powyższą uchwałę.  

Dodał, że jest ona integralną częścią budżetu na ten rok. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

 

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

 

1. Zawody OSP Skierbieszów; 

2. Zawody Sportowo Pożarnicze Krasnobród; 

3. Stabrów - drogi – zgoda LHS; 

4. Projekty, mapy, sanitacja gminy Sitno, aktualizacja (wynegocjowana kwota  

z projektantem 19 950 zł); 

5. Drogi: podpisane umowy na chodnik 250 m kostki od strony Jarosławca w kierunku 

Stabrowa do torów. 100 m w Sitnie przy ODR.  Umowy ze Starostą odnośnie dróg: 

Sitno w kierunku Miączyna 30 tys zł UG, 60 tys zł Starosta; Rozdoły –Stanisławka - 

Majdan Żukowiecki: 35 tys zł UG, 40 tys zł Starosta; Jarosławiec – Cześniki - 

Kotlice: 35 tys zł UG, 60 tys zł Starosta. 10 tys zł UG, 15 tys zł Starosta – przy Szkole 

w Cześnikach (możliwe, że zostanie wykonane coś „w lesie”). 10 tys zł UG, 15 tys zł 

Starosta w Horyszowie; 

6. Bus Szkolny – zły stan techniczny (trzeba szukać środków na zakup nowego busa); 

7. Temat szkół klasy 1-8; 

8. Chodniki: Horyszów Stara Kolonia (około24 tys zł) wykonane zostanie około 212 m 

od strony wschodniej pod Pana Krzysztofa Gałaszkiewicza. Wólka Horyszowska 

około 140 m. Janówka – 147 m; Kolonia Sitno – 133 m i 100 m (dwie strony); 

Cześniki – 150 m; Jarosławiec – Stabrów – 170 m (brak około 26 tys zł na w/w 

chodnik, zatoczka pochłonęła znaczne środki, kosztowała około 27 – 28 tys zł –ponad 

500 m z chodnikiem) 

9. Fundusz Sołecki zmiany w miejscowościach: Sitno (odbyło się); Horyszów Polski 

( nie odbyło się); Stabrów ( nie odbyło się); Wólka Horyszowska (nie odbyło się); 

Czołki (nie odbyło się). Pozostałe fundusze będą realizowane. Wtrącił, że odnośnie 

Stabrowa trzeba zrobić rozeznanie, co w związku z „mapami”- 5 tys zł na drogę do 

krajówki w górę. Na chwilę obecną zaznaczył, że trzeba się zastanowić, czy tych 

środków nie przenieść na chodnik.  

10. Fundacja Ruch Solidarności Rodzin dla dzieci najbiedniejszych, organizują różne 

formy wypoczynku. Pan Wójt poinformował, że przedstawiciele przyszli do niego  

i poprosili o formę pomocy w postaci zakupu biletów. Pan Wójt zakupił wstępnie  

20 biletów, przekazuje je Panu Przewodniczącemu i dodał, że później zastanowią się, 

co z tym zrobią. 

11. LHS; 

12. Lasy Państwowe drogi; 
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13. Zostały złożone 2 projekty (miał być jeden) - Fotowoltaika 237 szt. (I wniosek); Kotły 

97szt; Solary 353 szt. (II –wniosek). Łącznie mieszkańcy z Wójtem podpisali 677 

umów.  

14. Opłaty Adiacenckie – 1 porozumienie (umowa dot. Odsetek, które będą na raty 

rozkładane);  

15. Informacja dot. wspólnot- Jarosławiec; 

16. Walne zebranie „Nasza Energia”- biogazownie (30 czerwca 2016 r.); 

17. Temat Pana Dumy dot. Bożego Daru; 

Pan Kazimierz Tokarz poprosił o poruszenie tematu. 

Pan Wójt poinformował, o remizie, która w połowie jest Pana Dumy, druga połowa 

zaś jest gminy. Wtrącił, że jeżeli terenu nie kupimy to świetlicy nie będzie, ponieważ 

nie ma gdzie jej postawić. Dodał, że spróbuje się z tym Panem dogadać i coś od niego 

kupić, a w zamian za to sprzedać działki położone nieopodal boiska. 

Pan Kazimierz Tokarz wtrącił, że na pewno coś z tych działek jeszcze zostanie. 

18. Jarosławiec: do 31 sierpnia należy wykonać instalacje przeciwpożarowe w szkole  

(48 tys. zł + Vat); 

19. Kalendarz Imprez Sportowych: Puchar Wójta, 

      Puchar Przewodniczącego Rady. Propozycja Pana Wójta w Jarosławcu na Osiedlu. 

Pan Władysław Wydmański jest za. 

Pan Przewodniczący zaproponował, żeby turniej przenieść na 21 sierpnia, ponieważ 

28 sierpnia odbędą się uroczystości Bitwy pod Komarowem.  

20. Wojewódzkie zawody LZS – 31 lipca. 

21. Dożynki – za szkołą w Horyszowie Polskim; 

22. Kanalizacja Sitno;  

Problemy z pozwoleniem na budowę kanalizacji i wody w centrum Jarosławca; 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos: „Dziękuję Panie Przewodniczący za udzielenie głosu. 

Panie Wójcie ja mam jedno takie pytanie do Pana dot. zmiany funduszu sołeckiego w 

Stabrowie. Z tego, co mi wiadomo zgodnie z prawem powinien wpłynąć do Pana taki 

wniosek od mieszkańców i w tym wniosku powinno być zaznaczone, czego dot. zmiana i na 

co. Ja bym chciał ten wniosek zobaczyć.” 

Pan Wójt poinformował, że czeka na taki wniosek. 

Pan Tomasz Biłant: „No, ale Pan powiedział, że będzie zebranie”. 

Pan Wójt zaznaczył, że potrzebne jest zebranie w Stabrowie. 

Dalej Pan Tomasz Biłant: „Ale inicjatywa mi się wydaje powinna być oddolna, a nie 

odgórna”. 

Pan Wójt zaznaczył, że jak Pan Tomasz Biłant nie wie, co jest robione i nie wie, co jest w 

budżecie – to tylko sygnalizuje. 

Pan Wójt zakomunikował, że jeżeli mieszkańcy nie wystąpią z inicjatywą, to zebranie nie 

odbędzie się. 

Pan Tomasz Biłant oznajmił: „Ja wiem doskonale, co jest robione, ja mogę pokazać ten 

protokół, bo mam go przy sobie, co ustalili mieszkańcy.”  

Pan Wójt dodał, że sytuacja się zmieniła. 

Pan Tomasz Biłant: „Pan Przewodniczący mi udzielił głosu, tak Panie Wójcie?” 

Pan Wójt zaznaczył, że jeszcze nie skończył. 

Pan Tomasz Biłant: „Ja też Panie Wójcie jeszcze nie skończyłem, więc proszę mi nie 

przerywać. Więc zgodnie z prawem ja Panu mówię, jak to powinno wyglądać. Mieszkańcy 

powinni złożyć do Pana taki wniosek, który Pan powinien podpisać.” 

Radni informują, że sołtys powinien podpisać. 
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Kontynuując Pan Tomasz Biłant: „Sołtys nie wystarczy, musi podpisać ten wniosek 

Wójt. Ja bym chciał ten wniosek zobaczyć, przed zebraniem tym dotyczącym zmiany 

funduszu sołeckiego.” 

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza Biłanta poinformował, że może Pan 

Tomasz wyjść z inicjatywą. Stabrów: sporządzenie mapy do celów projektowych na odcinku 

Nowosad w kierunku Krajówki. 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że tak zadecydowali mieszkańcy. 

Pan Wójt dodał, że mapkę posiada. Miała kosztować 5 tys zł, a kosztuje 74 zł. Zapytał 

Pana Tomasza Biłanta: „Dobrze?” 

Pan Tomasz Biłant odpowiedział, że tak. 

Pan Wójt zaznaczył, że w takim wypadku pozostała część funduszu przepadanie. 

Pan Tomasz Biłant odpowiedział: „Nie” 

Pan Wójt oznajmił, że Pan Tomasz sam sobie zaprzecza. 

Pan Tomasz Biłant: „Ale ja sobie Panie Wójcie nie zaprzeczam”. 

Pan Wójt oznajmił, że Pan Tomasz powinien przeanalizować budżet i „zgłaszać sprawę”. 

W sprawozdaniu stara się wszystko przedstawić. Kolejno remonty bieżące dróg. Wykonanie 

remontu podłogi, w tym OSP –bez zmian. Dalej tłumaczy, że posiada mapkę (kwota, jaka 

była na nią przeznaczona to 5 000 zł), nadany jest numer drogi, umowy użyczenia są 

przygotowywane i na tą chwilę trzeba powyższe środki na coś przeznaczyć. Potrzebne są 

pieniądze na inwestycję budowy chodnika dla miejscowości Stabrów - od Jarosławca do 

torów. Pan Wójt dodał, że wyszedł z inicjatywą, żeby te środki znaleźć. Nadmienił również, 

że jeżeli w/w środki z map nie zostaną wykorzystane, to kwota 4900 zł przepadnie, a tak 

zostałaby wykorzystana na wspomniany już wyżej chodnik. Dzięki temu gmina dostanie 30% 

zwrotu. Zapytał, czy dalej ma czekać, aż mieszkańcy Stabrowa się obudzą. Dodał, że gdyby 

stała się taka sytuacja jw. to Pan Tomasz Biłant zarzuciłby mu bezczynność. 

23. Zawody sportowe LZS (12 raz z rzędu wygrała gmina Sitno). Zawody Wojewódzkie 

odbędą się w Wierzbicy. 

24. Generalna Dyrekcja - do 31 czerwca (brak takiej daty) miały być zatoki odwodnione, 

lecz nie zostały.  Zamiast poprawić pogorszyli zatoczkę obok osiedla. 

Pan Władysław Wydmański poinformował, że kontaktował się z Krajową Dyrekcją. 

Otrzymał informację, że jeszcze zatoczka nie została zakończona. Kostka drugi raz 

jest przekładana – poprawiany spad. 

25. Deficyt budżetowy ostrzeżenie z RIO; 

26. Codzienne meldunki o stałych godzinach (10.30 i 15.00) dot. opieki społecznej, 

wyschniętych studni itp. Informacje podawane są do zarządzania kryzysowego. 

27. Podanie z osiedla z bloków odnośnie asfaltu; 

Pan Władysław Wydmański zapytał, o jaki odcinek drogi chodzi. 

Pan Wójt odpowiedział, że droga ma 12 pkt, pod pismem podpisało się dużo 

mieszkańców. 

Pan Władysław Wydmański zapytał, kto napisał to pismo. 

Pan Wójt odpowiedział, że Pani Jabłońska. 

28. Dotyczy sprowadzonych autobusów, busów przez Pana Lala- nie wyklucza się 

możliwości zakupu w/w pojazdów na dowożenie dzieci do szkół.(zły stan techniczny 

obecnych pojazdów)  

29. Stanisławka, Kornelówka – prośba o lepsze samochody strażackie; 

 

Pan Wójt podziękował za głosowanie i absolutorium. Dodał, że nie zmieni swojego stylu 

pracy i będzie dalej konsekwentnie wszystko realizował. Poinformował, że nie chciałby 

poróżniać rady w tym projekcie budżetowym. Dodał, że patrząc na to wszystko trzeba byłoby 

podzielić budżet tak, jak rozłożyło się głosowanie. Zaznaczył, że wie, że byłoby to 
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niesprawiedliwe i niegospodarskie. Wtrącił, że tam gdzie będą środki, będą także realizowane 

projekty. Dziwi się tylko, dlaczego niektórzy radni głosowali za zmianą w budżecie. 

Oznajmił, że trzeba było się wstrzymać. Odniósł się do całej sytuacji i zaakcentował, że 

niektórzy radni za będą głosować 15 razy, a na koniec i tak zagłosują na nie. Poinformował, 

że jest mu przykro i podziękował.    

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za obszerne sprawozdanie. Po chwili 

przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 7 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

     

 Pan Tomasz Gąsior podziękował Panu Wójtowi za zorganizowanie święta dla 

zawodników. Nadmienił, również o incydencie, jaki miał miejsce w trakcie powrotu  

z zawodów (pęknięta opona). Następnie odniósł się do tematu. Pana H. Płazy w Szkole  

w Stanisławce. Chciałby, żeby radni zobaczyli jak mieszka. Kolejno zaznaczył, że 

mieszkańcy zgłaszają problemy z drogą dojazdową od Stanisławki w stronę Żukowa (przez 

las). Poinformował także o problemie, który dot. Pana Marka, a sprawa tyczy się boiska. 

Podziękował Panu T. Łepakowi, który pomógł wypoziomować boisko. 

 Pan Wójt podkreślił, że w miarę możliwości spróbuje w jakiś sposób pomóc. Kolejno 

wspomniał o odsiewce z torów PKP (brak środków). Kolejno jest potrzeba uprzątnięcia terenu 

przy Szkole w Horyszowie Polskim (dożynki). Dodał, że jeżeli występują jakieś problemy 

(burze itp.) to prosi o informację, postara się szybko interweniować. 

 Pan Tomasz Gąsior poinformował, że jeśli chodzi o burze to Pan Marek szybko 

interweniuje, tylko ma problem z koparką, dlatego też prosi Wójta, żeby w jakiś sposób go 

zmobilizował i dokończył boisko. 

 Pan Wójt oznajmił, że porozmawia z Panem Markiem. 

 Pan Władysław Wydmański chciałby odnieść się do słów Pana Wójta: „Wie Pan, jaki 

byłby idealny świat, gdyby wszyscy myśleli jednakowo? Uważam, że to, co Pan robi dobrego 

na osiedlu to jest to w jakiś sposób doceniane. Zawsze dziękuję Panu, radnym i mieszkańcom. 

Jeśli coś jest robione źle, albo w ogóle nie jest robione, no to wtedy trzeba to w jakiś sposób 

wypunktować. Myślę, że nie powinien Pan w ten sposób mówić, że jak ktoś zagłosuje 

przeciwko, to powinno zabrać się tym miejscowościom, które zagłosowały przeciw. Jest to w 

ogóle nieetyczne i nie powinno takie słowo paść z Pana ust, bo ja nie głosuje przeciwko 

Marianowi Bernatowi, tylko jeśli głosuję, to przeciwko działaniom Wójta. Także tutaj 

uważam, że to, co zostało zrobione, to i zostało docenione przeze mnie i przez mieszkańców. 

Ma Pan podziękowania ode mnie, a także kierowane są bezpośrednio od mieszkańców do 

Pana. Dziękuję bardzo.”    

 Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi Pana Władysława Wydmańskiego poinformował, że 

przez cały rok rada spotykała się, podejmowała uchwały budżetowe, praktycznie 

jednogłośnie. Na tę chwilę zostaje wszystko podsumowane źle. Zaznaczył, że takiego 

działania nie rozumie. Podkreślił także, że albo cały czas się nie podoba to, co zmieniane, 

albo na koniec macie zdanie takie, jak cały czas mieliście. Oto tylko Wójtowi chodzi, o nic 

więcej. Zakomunikował, że wszystkiego nie jest w stanie wykonać i dodał, że tam, gdzie będą 

środki zewnętrzne, tam też projekty będą realizowane. Ponownie skierował swoją wypowiedz 
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do Pana Władysława Wydmańskiego i wtrącił, że jest on w Komisji Budżetowej i zapytał czy 

na jakiejś się wstrzymywał w sprawie w/w tematu? Stwierdził, że teraz zmienił zdanie. 

 Pan Władysław Wydmański oznajmił, że nie zmienił zdania. Zaznaczył, że były dwa 

głosowania, jedno dotyczyło budżetu za rok 2015- był za, drugie to absolutorium, dodał, że 

ma zastrzeżenia co do roku 2015. Natomiast początek roku 2016 ocenia pozytywnie.  

 Pan Dariusz Sokołowski poinformował o problemie boiska i sklepu na Janówce (koszenie). 

 Pan Wójt oznajmił, że zajmie się tym tematem. 

 Pan Dariusz Sokołowski wspomniał także o chodniku, który trzeba „przełożyć”. 

 Pan Wójt odnośnie chodnika: „Ma być poprawiony na wakacjach.” 

 Pan Janusz Torba zapytał o podpisane umowy dotyczącej dróg. Czy droga w Cześnikach 

Kolonia będzie wynikać z przetargu. 

 Pan Wójt powiedział, że 35 tys zł zostało dołożone własnych środków (całość 95 tys zł – 

650- 700 m asfaltu. 200 m w Jarosławcu, 250 m Boży Dar, około 250 m zostaje). 

 Pan Janusz Torba zapytał o temat dot. „krzaków”. 

 Pan Wójt zaznaczył, że jeszcze ze starostą nie rozmawiał, ale w najbliższym czasie postara 

się tą kwestię poruszyć. Odniósł się także do tematu „bitwy” i innych dróg, a także gminy 

sąsiedniej. Wspomniał o priorytetach: Szkoła w Jarosławcu - instalacja przeciwpożarowa, 

która zagraża bezpieczeństwu, bus-dowożenie dzieci. Dodał, że jeśli chodzi o wozy 

strażackie, to zostaną na tą chwilę oddalone na dalszy plan. 

 Trwała dyskusja na temat wozów strażackich. 

 Po dyskusji Pan Ryszard Szawarski podziękował w imieniu swoim, sołtysa Krzysztofa 

oraz mieszkańców za parking przy Szkole w Jarosławcu. Poprosił także o poprawienie 

chodnika od parkingu w stronę wschodnią. 

 Pan Wójt zaznaczył, że na chwilę obecną temat nr 1, który trzeba pokonać to wystawa  

w Sitnie. Następnie trzeba wykonać 4 przystanki w miejscowościach: Kornelówka, Nowa 

Kolonia, Cześniki. Dalej poprawa dróg: Kułaczówka, Cześniki, Stabrów. Poprawiony został 

odcinek nad Czarnym Potokiem na Wólce. Wspomniał ponownie, że firmy nie chcą łatać 

kilku dziur, ponieważ jest to dla nich nieopłacalne. Wtrącił, że w/w dziury będą naprawiane 

we własnym zakresie. Wspomniał ponownie o drodze w Cześnikach i odniósł się także do 

tematu drogi w Horyszowie Polskim koło Państwa Hrysiaków (po przetargu sprawa się 

wyjaśni). 420 m zostało wyznaczone w Czołkach. Zostało dodane 30 tys zł naszych środków 

do kwoty 60 tys zł starosty. Wspomniał także o drodze między Kornelówką, a Kolonią Sitno. 

Poruszył także tematy innych dróg. Dodał, że jak będzie rada robić objazd, niech zobaczą jak 

drogi wyglądają. 

 Pan Kazimierz Tokarz odniósł się do słów Pana Wójta zaznaczył, że jest on Gospodarzem, 

ma się czym pochwalić i dziwne, żeby sami mieli robić objazd. 

 Pan Przewodniczący zaprosił na objazd po terenie gminy. 

 Pan Wójt także udał się na objazd. 

Ad. 8 

Sprawy różne 

 

 Sprawy różne zostały zrealizowane i omówione w Interpelacjach i zapytaniach Radnych – 

odpowiedzi. 
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Ad. 9 

Lustracja terenu gminy Sitno dotycząca potrzeb remontowych i inwestycyjnych 

 

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Radni udali się w trasę objazdową po  

terenie gminy. 

 

 

 

Ad. 10 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:  

Krzysztof Prokopowicz 

          Przewodniczący  

          Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 


